
تولي�د پادتن اختصاصي عليه وي�روس كرونا 
در ايران آغاز ش�د. پ�س از انج�ام روش هاي 
م�درن درم�ان كرون�ا همچ�ون اس�تفاده از 
پلاسماي بهبوديافتگان و همچنين بهره گيري 
از س�لول هاي بنيادي به عن�وان مدرن ترين 
روش درمان كرونا در كشور، حالا متخصصان 
كشورمان وارد حيطه توليد پادتن اختصاصي 
عليه اين ويروس ش�دند. تنها پنج كشور دنيا 
در انجام مداخلات باليني داروي درمان كرونا 
در رتبه نخست جهان هستند و ايران جزو اين 
پنج كشور است. به همين خاطر تا سه ماه آينده 
كشور ما هم سهم درماني و تشخيص بيماري 
كرونا خواهد داش�ت و هم اكن�ون بالغ بر ۲۰۰ 
طرح تحقيقاتي در كشورمان در اين زمينه در 
حال انجام است. حالا دو، سه روزي مي شود كه 
توليد پادتن اختصاصي عليه ويروس كوويد ۱۹ 
هم در كشورمان آغاز شده همچنانكه هم اكنون 
ايران هم پا به پاي كشورهاي پيشرفته دنيا كار 
تحقيق�ات روي دارو و واكس�ن كرونا را پيش 
مي برد و تركيبي از سه دارو براي درمان بيماري 
كرونا در كشورمان در حال آزمايش باليني است. 

طبق آمارهاي وزارت بهداشت، ويروس كرونا در 
دو يا سه هفته گذشته روند نزولي و رو به كنترل 
داشته، هر چند بيماري كوويد ۱۹ به طور كامل 
خاموش نشده و همين ديروز ۱223 بيمار جديد 

مبتلا به كرونا شناسايي شدند. 
حس��ين عرفاتي، رئيس اداره بيماري هاي واگير 

وزارت بهداش��ت، درم��ان و آموزش پزش��كي، 
پيش بيني مي كند موج اول اپيدمي كرونا و بيماري 
كوويد ۱۹ كه از اسفند شروع شده، خرداد امسال 
فروكش مي كند، اما تابستان موارد تك گير دارد 
و موج دوم همه گيري اين بيماري در فصل پاييز 
شروع مي شود، اما مصطفي قانعي رئيس كميته 
علمي ستاد مقابله با كرونا معتقد است: »ادله علمي 
قوي وجود ندارد كه بيماري كرونا، موج دوم يا سوم 
داشته باشد، اما پيش بيني هاي لازم و آمادگي در 

اين باره وجود دارد.«
بنا به تأكيد وي مطالعات علمي در كشور ما نشان 
مي دهد به تدريج قدرت بيماري زايي ويروس كرونا 

كمتر مي شود و سير نزولي را طي خواهد كرد. 
   اجراي مدرن تري�ن درمان هاي كرونا در 

ايران
رئيس كميته علمي ستاد مقابله با كرونا با اشاره به 
اينكه نسبت به روز هاي نخست در موفقيت درمان 
پيشرفت كرده ايم، گفت: » شواهد قطعي داريم كه 
ميزان بستري در كشورمان كاهش يافته است و 

درآي سي يو موفق تر بوديم.«
به گفته وي تركيبي از سه دارو براي درمان بيماري 
كرونا در كشورمان در حال آزمايش باليني است، 

اما نتايج آن هنوز نيامده است. 
قانعي با اشاره به اقدامات علمي انجام شده براي 
مقابله با كرونا و درمان آن تصريح كرد:» پنج كشور 
در انجام مداخلات باليني داروي درمان كرونا در 
رتبه نخست جهان هستند كه ايران جزو اين پنج 
كشور است و تا س��ه ماه آينده كشور ما هم سهم 

درماني و تشخيص بيماري كرونا خواهد داشت و 
بالغ بر 2۰۰ طرح تحقيقاتي در كشورمان در اين 

زمينه در حال انجام است.«
بنا به تأكيد وي درمان سلول هاي بنيادي از جمله 
مدرن ترين درمان ها بود كه در كشورمان اجرايي 
شد. همچنين تركيبي از دارو هاي گياهي هم در 
كشورمان آزمايش باليني شد و روي برخي بيماران 

كرونا، اثر مثبت داشته است. 
قانعي با بيان اينكه ش��واهدي مبن��ي بر جهش 
ويروس كرونا ب��ه اين زودي نداري��م، اما منتفي 
نيست، افزود:»مطالعات ما نشان مي دهد به تدريج 
قدرت بيماري زايي ويروس كرونا كمتر مي شود و 

سير نزولي را طي خواهد كرد.«
به گفته رئيس كميته علمي ستاد مقابله با كرونا 
در دنيا چندين واكسن براي ويروس كرونا در حال 
مطالعه است و ما براي هر كدام از آنها در كشورمان 
قرارداد هاي داخلي را بسته ايم و در حال كار روي 

آن هستيم. 
   روند صعودي كرونا د ۱5 استان 

خطر كرونا همچنان در كمين ماس��ت و شطرنج 
با ويروس تاجدار تمام نش��ده؛ براس��اس آخرين 
بررسي هاي صورت گرفته درباره بيماري كوويد 
۱۹ در كش��ور تا روز ۱۴ ارديبهش��ت كه از سوي 
كميته اپيدميولوژي وزارت بهداش��ت منتش��ر 
شد، هرچند روند كشوري كرونا در چند روز اخير 
نزولي بوده، اما گزارش ها حاكي از آن اس��ت كه 
روند صعودي يا شروع پيك در ۱۵ استان كشور 

مشاهده مي شود. 

بنابر اعلام كميته اپيدميولوژي وزارت بهداشت 
منتش��ر ش��ده در پاي��گاه اطلاع رس��اني وزارت 
بهداشت، در ۱۵ استان )قم، لرستان، ايلام، گيلان، 
گلستان، خراسان رضوي، كهگيلويه و بويراحمد، 
خوزستان، هرمزگان، كرمان، يزد، اصفهان، زنجان، 
چهارمحال و بختياري و كرمانش��اه( روند كرونا 

صعودي بوده است. 
   فروكش كرونا در تابستان به رفتار مردم 

بستگي دارد
همانطور كه حسين عرفاتي رئيس اداره بيماري هاي 
واگير وزارت بهداش��ت گفته اس��ت، ويروس هايي 
همچون كرونا يا آنفلوآنزا در فصل گرم سال به طور 
كلي از بين نمي روند و م��واردي از ابتلا به ويروس 
كرونا، آنفلوآنزا يا انواع ديگر سرماخوردگي در فصل 
گرما و تابستان نيز ديده مي شود، اما موارد آن بسيار 
كمتر اس��ت. بنا به تأكيد وي، فروكش كردن اين 
بيماري در تابستان به رفتار مردم هم بستگي دارد. 
اگر رفتار مردم و مراقبت هاي عمومي در جامعه مثل 
يكي دو ماه اخير باشد مي توان اميدوار بود كه با گرم 
شدن هوا از خرداد و در تابس��تان اپيدمي كرونا در 

كشور فروكش كند. 
  عبور مبتلايان كرونا از 3/5 ميليون نفر

آمار جهاني ابتلا به كرون��ا از 3/۵ ميليون نفر هم 
گذشت. طبق آخرين آمار جهاني تاكنون 3ميليون 
و ۵۶۶هزار و ۸۰۴ نف��ر در جهان به ويروس كرونا 
مبتلا ش��ده اند. كه از اين تعداد، 2۴۸هزار و 3۰۴ 
نفر جان خود را از دس��ت داده اند. كش��ور امريكا 
با بيش��ترين تعداد مبتلايان در جهان با افزايش 
2۶هزار و 72۸ مبتلا در 2۴ س��اعت گذشته، به 
مجموع يك ميلي��ون و ۱۸۸ه��زار و 3۸۴ مبتلا 
رسيده اس��ت؛ تاكنون ۶۸هزار و ۶۰۰ امريكايي 

مبتلا در اين كشور جان خود را از دست داده اند. 
  هر 44 ثاني�ه جان دادن ي�ك امريكايي 

از كرونا 
به نوشته سي ان ان هر ۴۴ ثانيه يك امريكايي به 
علت كرونا جان مي بازد. اين رسانه تأكيد مي كند 
كه آمار واقعي را مي توان بس��يار بيش��تر از آمار 
اعلامي اس��ت.  ترامپ در آخري��ن اظهار نظرش 
درباره قربانيان ويروس كرونا گفته است، احتمالاً تا 
۱۰۰ هزار امريكايي در اثر ابتلا به كرونا مي ميرند. 
وي پيش از اين در اوايل هفته گذشته گفته بود كه 
شمار قربانيان اين ويروس در امريكا حداكثر حدود 
7۰ هزار نفر خواهد بود. ترامپ و همچنين وعده داد 
تا پايان سال جاري ميلادي واكسن ويروس كرونا را 
خواهند ساخت، برخي تحليلگران سياسي امريكا 
معتقدند وعده ساخت واكسن پرونار تا پايان سال 

استفاده انتخاباتي ترامپ از بحران كروناست. 
در اروپا كرونا كم كم در حال فروكش كردن است 
و اسپانيا به عنوان دومين كشور دنيا از نظر تعداد 
مبتلايان در 2۴ س��اعت گذشته كمترين ميزان 
مبتلايان جديد را در طول اي��ن مدت ثبت كرد. 
با همه اينها بعيد است قصه ويروس تاجدار به اين 

زودي ها به سر برسد. 
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چهارمين جلسه رسيدگي به اتهامات روح الله زم برگزار شد

زم: من كار مطبوعاتي مي كردم !

آغاز توليد پادتن اختصاصي ويروس كرونا در ايران
رئيس كميته علمي ستاد مقابله با كرونا: ايران جزو 5 كشور نخست دنيا در انجام مداخلات باليني داروي درمان كرونا است

چهارمين جلس�ه 

عليرضا سزاوار
ب�ه   گزارش  2 رس�يدگي 

اتهام�ات روح الله 
زم در شعبه ۱5 دادگاه انقلاب تهران به رياست 
ش�د.  برگ�زار  صلوات�ي  قاض�ي 
رئيس دادگاه در ابتداي جلسه ضمن گراميداشت 
ياد و خاطره شهدا و شهيد حاج قاسم سليماني، 
رسميت چهارمين جلسه محاكمه روح الله زم را با 
حضور مستشار، وكيل مدافع و نماينده دادستان 
در اجراي م��اده 3۵2 آيين دادرس��ي كيفري به 

صورت علني اعلام كرد. 
به گزارش خبرگ��زاري ميزان، قاض��ي صلواتي 
ضمن قرائت و تفهيم مواد 3۵۴ و 3۵۸ قانون آيين 
دادرسي كيفري خطاب به نماينده دادستان گفت: 
باتوجه به قرائت كيفرخواست در جلسات گذشته 
از نماينده دادس��تان خواس��ته مي شود تا ضمن 
قرارگيري در جايگاه سؤالات خود را مطرح كند. 

وي خطاب به متهم زم گفت: وكيل شما نيز يك 
جلسه جداگانه از شما دفاع خواهند كرد. 

نماينده دادستان ضمن قرارگيري در جايگاه گفت: 
تقاضا دارم متهم در جايگاه حاضر شود تا سؤالات 
خود را مطرح كنم. به عنوان اولين سؤال از تمامي 
جلسات بازپرسي شما فيلمبرداري شده است، شما 
اقاريري هم داشته ايد، آيا اقارير خود را نزد بازپرس 

قبول داريد؟
متهم زم مدعي شد: بعضي از موارد را قبول دارم 

بعضي ها را نه. 
نماينده دادستان با اش��اره به دفاعيات متهم در 
جلسه قبل بيان كرد: شما در جلسه قبل دادگاه 

گفتيد كه اقارير خود را نزد بازپرس قبول دارم. 
متهم زم بيان ك��رد: بله رفتار بازپرس ش��رعي، 
قانوني و انساني بود، اما برخي موارد را الان كه مرور 

مي كنم قبول ندارم. 
نماينده دادس��تان بيان كرد: آيا قب��ول داريد به 
صورت گسترده مرتكب اقدام عليه امنيت داخلي و 

خارجي جمهوري اسلامي ايران شده ايد؟
متهم گفت: خير من كار مطبوعاتي مي كردم. 

نماينده دادستان در پاسخ به اين اظهارات متهم 

عنوان كرد: اينكه شهيد حاج قاسم سليماني چه 
زماني وارد عراق مي شود و انتقال اين موضوع به 

مأمور هادي خودتان كار رسانه اي نيست !
متهم زم گفت: مگر چه اتفاقي افتاده است؟!

نماينده دادس��تان گفت: اينكه اطلاعات افرادي 
كه تحريم ها را به زع��م خودت��ان دور مي زدند، 
منتشر مي كرديد در راستاي رسالت خبرنگاري 

بوده است؟
متهم زم گفت: بايد اثر وضعي آن مشخص شود. 

نماينده دادس��تان عنوان كرد: در خصوص اقدام 
عليه امنيت داخلي و خارجي به صورت گسترده 
اقرار داشتيد كه بعد از دي ماه ۹۶ تا اواسط سال ۹7 
اقدامات گسترده تبليغاتي عليه نظام انجام داديد؛ 
چراكه به براندازي معتقد شده بوديد و اين موضوع 

را نزد بازپرس گفتيد، چه توضيحي داريد؟
متهم زم پاسخ داد: يكسري را قبول دارم و يكسري 
را قبول ندارم م��ن خبرنگار ب��ودم و كار خبري 

مي كردم. 
نماينده دادس��تان عنوان كرد: آموزش س��اخت 
كوكتل مولوتوف و ماسك ضد اشك آور و چگونگي 

زمينگير كردن موتورسواران كار رسانه نيست. 
متهم زم در واكنش به توضيحات نماينده دادستان 
گفت: اينها مربوط به من نيست و يكسري مطالب 

كپي بود و يكسري نيز تحت القائات بود. 
نماينده دادستان گفت: س��وء نيت در همان پيام 
ارسالي به ساغر كسرايي قابل تشخيص است، شما 
رسانه نبوديد؛ چراكه رسانه با سرويس جاسوسي 
خارجي ارتباط نمي گيرد و به مسئول ميز براندازي 

در كنگره امريكا پيام نمي دهد. 
متهم زم گفت: يكسري از مطالب كپي بود و فردي 
به من زنگ مي زد و مي گفت مطلب مرا كار كن، در 

حال حاضر يادم نيست. 
نماينده دادس��تان گفت: چرا به كس��رايي وصل 
ش��دي و پيام دادي و گفتي ك��ه در جنگ رواني 

تبحر داري؟
متهم زم گفت: او را آقايي به من معرفي كرد و گفت 
براي آنكه بشود براي آمد نيوز بودجه گرفت با اين 

خانم صحبت كن. 

نماينده دادستان بيان كرد: مسئوليت خانم ساغر 
كسرايي در كنگره امريكا چه بوده است؟

متهم زم پاسخ داد: خانم كس��رايي، منشي يك 
س��ناتور امريكايي بود و از طرف فخ��ر آور به من 
معرفي ش��د. خانم كس��رايي اس��م من را براي 
كنفرانسي كه قرار بود در امريكا برگزار شود، داده 
و اسمم داخل ليست رفته بود همچنين پيشنهاد 

داده شد كه اقدامات ديگري انجام بدهيم. 
نماينده دادستان با اشاره به اركان تشكيل دهنده 
بزه افس��اد في الارض گفت: در م��اده 2۸۶ اركان 
تشكيل دهنده افساد في الارض تشريح شده كه 
يكي از اركان اقدام عليه امنيت داخلي و خارجي 
است، شما در جلسه قبل پذيرفتيد كه براي يكي 
از س��رويس هاي اطلاعاتي كش��ور هاي منطقه 

جاسوسي كرديد. 
زم گفت: از ميان تمامي مطالب ارسال شده سه، 

چهار مورد بيشتر مستند ندارم. 
نماينده دادستان پرسيد: آيا اتهام معاونت گسترده 
در ايجاد احراق، تخريب و اخلال در نظام اقتصادي 

را قبول داريد؟
زم گفت: خير !

نماينده دادس��تان افزود: شما خودت گفتي رضا 
پهلوي اذعان كرده من رهب��ر جنبش ۹۶ بودم، 
ش��ما با انتش��ار اخبار و فراخوان هايي خواستيد 
ماشين هاي نيرو هاي انتظامي به آتش كشيده شود 
همچنين در اظهاراتت گفته اي كه نقش محوري 

داشتي. 
زم مدعي ش��د: بعضي حرف ها در شرايط خاص 

بوده. 
نماينده دادستان گفت: تقاضا دارم كه جلسه بعد 

فيلم ها پخش شود. 
متهم زم در اين بخش از جلسه در پاسخ به قاضي در 
مورد نوع رفتار بازجويان با وي اظهار كرد: با بهترين 
روش رفتار مي كردند و هرجا كه خود مي خوابيدند 
من نيز آنجا مي خوابيدم، همان غذايي كه خودشان 

مي خوردند به من مي دادند. 
قاضي گفت: پس از دي ماه ۹۶ با افس��ران وزارت 
خارجه فرانس��ه ملاق��ات كردي، دلي��ل آن چه 

بوده است؟
متهم پاس��خ داد: بنابر توصيه مقامات اين كشور 

)فرانسه( ملاقات كردم. 
نماينده دادستان بيان كرد: در اقرارت گفته اي كه 
پس از بسته شدن كانال آمد نيوز، مراد با من تماس 
گرفت و گفت كه يك كانال جايگزين بزنيد و نام 

كانال جايگزين را صداي مردم گذاشتيم. 
زم گفت: درست است، اما در مقطعي مسئول نشر 

اخبار نبودم. 
نماينده دادس��تان بيان كرد: در روز دهها خبر با 
عناوين تحريك براي تخريب و اغتشاش منتشر 
مي كرديد بعد مي گويي��د معاون��ت در احراق و 

تخريب نداشتيد؟
زم گفت: قبول دارم كه برخي عبارات را اشتباهي به 

كار بردم، برخي عبارات اشتباه بوده و پشيمانم. 
نماينده دادستان گفت: درباره همكاري با سرويس 

اطلاعات فرانسه توضيح دهيد؟
زم پاس��خ داد: شش، هفت جلس��ه برگزار شد تا 

آشنا شويم. 
نماينده دادستان گفت: تو يك نيروي ضد امنيتي 

بودي نه يك خبرنگار. 
زم پاس��خ داد: مگر من فقط اين رابطه را داشتم ؟ 
افراد ديگري نيز در فرانسه با سرويس آنجا ملاقات 

دارند و تحت حفاظت هستند. 
نماينده دادس��تان در ادامه گفت: متهم در اقارير 
خود در جايي گفته در ش��كل گيري شوراي 2۹ 

رسانه برانداز نقش داشته است. 
متهم زم در واكنش به توضيحات نماينده دادستان 
گفت: با يك آقايي آشنا شدم و به او گفتم خسته 
شدم بنابراين به اين نتيجه رسيديم كه همه پاي 
كار بيايند و در شوراي هماهنگي رسانه ها همه را 
مشاركت بدهيم، مسئول آن آقاي تهراني بود و ما 
نيز نماينده داشتيم در خصوص موضوعات مختلف 
بحث مي كردند. اساسنامه طوري طراحي شده بود 
كه اگر عضوي بعد از دو، س��ه ب��ار حمايت نكند، 

اخراج مي شود. 
رئيس دادگاه ضمن اعلام ختم جلسه اعلام كرد: 

جلسه بعدي متعاقباً اعلام خواهد شد. 

 مسئولان ش��هرداري تهران به دستفروش��ان وعده دادند كه براي 
جبران هزينه هاي معيشتي ش��ان در ايام كرون��ا كارت هاي هديه يك 
ميلي��ون توماني به آنه��ا مي دهند، ام��ا افزايش تعداد دستفروش��ان 
باعث ش��ده اين كارت ها آب رفته و در برخي مناط��ق فقط ۵۰۰ هزار 

تومان به دستفروشان برسد. 
 مديرعامل ش��ركت اتوبوس هاي رزروي از اختصاص 72 خط ويژه 

اتوبوس و ميني بوس رزروي براي محدوده بازار تهران خبر داد. 
 عمليات اجرايي ساخت ۱۴۵۰۰ مسكن براي فرهنگيان در سراسر 
كشور آغاز شد كه در اين مرحله، سهم ش��هرهاي جديد شش استان 

۸۱۸۱ واحد است. 
 رئيس هيئت امناي صرفه جويي در معالجه بيماران گفت: ۵هزارو 
تخت بستري، هزار تخت آي سي يو و ۴۵ دستگاه سي تي اسكن و بيش 
از يك هزار ونتيلاتور پيش از پايان س��ال ۹۸ براي دانشگاه هاي علوم 

پزشكي كشور تهيه و توزيع شده است. 
  مديرعامل شركت مترو تهران از افزايش ظرفيت و بهبود سامانه هاي 
تهويه خطوط در حال بهره ب��رداري مترو خبر داد و گف��ت: اين اقدام با 
هدف بسترسازي براي كاهش سر فاصله حركتي قطارها در نظر گرفته 

شده است. 
 يعقوب آزاده دل، مدير واحد توس��عه سيستم هاي حمل و نقل پاك 
درباره توزيع كارت هاي رايگان اش��تراك دوچرخ��ه در پايتخت اظهار 
داشت: بيش از ۱۱ هزار كارت اشتراك دوچرخه براي شهروندان تهراني 
با اولويت دانشجويان، دانش آموزان و كارمندان محدوده مركزي پايتخت 
در نظر گرفته شده اس��ت. وي اف��زود: توزيع ۱۱ هزار كارت اش��تراك 
دوچرخه همزمان با بزرگداشت روز معلم آغاز شد و در اين كارت ها علاوه 
بر اينكه ۵۰ سفر رايگان براي فرد اس��تفاده كننده در نظرگرفته شده، 

عضويت يكساله و بيمه يكساله رايگان نيز در لحاظ شده است. 
 وزير بهداش��ت با تبريك روز جهاني ماما گفت: يكي از اركان نظام 
سلامت در تمام سال ها ماماها بودند كه توانستند در كاهش مرگ و مير 
كودكان، كاهش مرگ و مير مادران و عوارض ناشي از بارداري و زايمان، 

به شدت نقش آفريني كنند. 

كرونا ترمز كرايه هاي
 درون شهري را هم كشيد

افزايش ۲5 درصد نرخ كرايه ها ي حمل ونق�ل عمومي كه قرار بود از 
ابتداي سال جديد اجرايي شود، با دستور ستاد ملي مقابله با كرونا، 
متوقف و از اول خرداد ماه اعمال خواهد ش�د. اين در حالي است كه 
برخي رانندگان تاكس�ي به صورت خودس�ر اقدام به افزايش كرايه 
به دليل كاهش ظرفيت تعداد مسافر كرده اند. از طرف ديگر و به گفته 
مدير عامل سازمان تاكس�يراني، رانندگان تاكس�ي تا قبل از اعلام 
افزايش نرخ كرايه ها اجازه دريافت كرايه بيشتر از مسافران را ندارند. 

جزئيات افزايش 2۵ درصدي نرخ كرايه ه��اي حمل و نقل عمومي در 
حالي اعلام شد كه با شيوع كرونا طرح ترافيك لغو شده است و شبكه 
حمل و نقل عمومي نيز با رعايت تقريبي فاصله گذاري اجتماعي اقدام 
به جابه جايي مس��افران مي كند. بر اين اساس محمد عليخاني رئيس 
كميسيون عمران و حمل ونقل شوراي اسلامي شهر تهران درباره زمان 
اجراي افزايش نرخ كرايه تاكس��ي و بليت مترو و اتوبوس گفت: طبق 
مصوبه »بودجه سال ۱3۹۹ شهرداري تهران، سازمان ها و شركت هاي 
تابعه« شوراي اسلامي شهر تهران، اعمال افزايش نرخ كرايه حمل و نقل 
عمومي شهر تهران بايد از ابتداي ارديبهشت سال جاري انجام مي شد 
كه بنابر دستور س��تاد ملي مقابله با كرونا، اين افزايش كرايه از ابتداي 

خرداد اعمال خواهد شد. 
 تخفيف 5۰ درصدي براي كارت بليت هاي مبلغ دار

بر اساس جدول افزايش نرخ كرايه ها، نرخ بليت مترو تك سفره داخل 
شهري هزار و ۵۰۰ تومان، بليت تك سفره حومه به تهران 2۰۰ تومان 
بيش��تر از نرخ بليت تك سفره داخل ش��هري در س��ال ۱3۹۹، بليت 
تك سفره هشتگرد ۵ هزار تومان، بليت تك سفره فرودگاه امام خميني 
)ره( همانند سال قبل بدون افزايش ۹ هزار تومان خواهد بود.  همچنين 
طبق تبصره يكم اين مصوبه به ش��هرداري تهران اجازه داده شده است 
كه به منظور تشويق مسافران به اس��تفاده از كارت بليت هاي مبلغ دار، 
متناسب با مسافت طي شده نس��بت به اعمال تخفيف حداكثر تا ۵۰ 
درصد بهاي بليت تك س��فره اقدام كند.  نرخ كراي��ه خطوط اتوبوس و 
ميني بوس در س��ال جاري نسبت به س��ال ۱3۹۸، 2۵ درصد افزايش 
خواهد يافت. شركت واحد اتوبوسراني تهران نيز مجاز است كه در صورت 
راه اندازي زيرس��اخت پذيرش بليت تك سفره در ايستگاه هاي خطوط 
اتوبوسراني تندرو، نسبت به صدور و فروش بليت تك سفره داخل شهري 
معادل نرخ بليت تك سفره داخل شهري مترو به منظور استفاده مشترك 

مسافران در كليه خطوط تندرو مترو اقدام كند. 
 افزايش نرخ كرايه تاكسي  در حال حاضر قانوني نيست

افزايش نرخ كرايه  تاكسي هنوز ابلاغ نشده و اعمال آن در حال حاضر 
توسط رانندگان غير قانوني اس��ت با اين حال برخي رانندگان تاكسي 
به دليل كاه��ش ظرفيت جابه جايي مس��افر و رعاي��ت فاصله گذاري 
هوش��مند اجتماعي نرخ كرايه ها را افزايش داده ان��د.  عليرضا قنادان، 
مديرعامل سازمان تاكس��يراني تهران درباره زمان افزايش نرخ كرايه  
تاكس��ي در پايتخت اظهار داشت: هر س��اله نرخ كرايه ها در فروردين 
يا ابتداي ارديبهشت اجرا و اعمال مي شد، ولي امسال به دليل شرايط 
ناشي از كرونا اين موضوع با تأخير همراه شده است.  وي با اشاره به اينكه 
نظر فرمانداري افزايش نرخ كرايه ها و اعمال آن از ابتداي خرداد است، 
گفت: در حال حاضر هيچ ابلاغيه اي مبني بر افزايش كرايه به سازمان 
تاكسيراني ارس��ال نشده اس��ت.  قنادان خاطرنش��ان كرد: رانندگان 
تاكسي تا قبل از اعلام افزايش نرخ كرايه ها اجازه دريافت كرايه بيشتر از 
مسافران را ندارند.   وي افزود: نرخ كرايه تاكسي در نوبت شب از ساعت 

22 الي ۶ بامداد، 2۰ درصد به نرخ هاي تعيين شده، افزوده مي شود. 
نرخ كرايه ناوگان تاكس��يراني كه خدم��ات ويژه به ش��هروندان ارائه 
مي كنند تا ۸۰ درصد افزايش خواهد يافت و تعيين نرخ در اين تاكسي ها 
به وسيله تجهيزات محاسبه كرايه انجام مي شود. گفتني است همه ساله 

نرخ كرايه هاي تاكسي حدود 23 تا 2۵ درصد افزايش مي يابد. 

-----------------------------------------------------
 س�رعت پايين اينترنت هاي هم�راه و خانگ�ي چند روزي 
است كه در فضاي مجازي مورد بحث واقع شده است. حسين 
ساجدي، پژوهشگر فضاي مجازي رشته توييتي در اين رابطه 

منتشر كرده است: 
علل نارضايتي از اينترنت وضعف هايي كه با  دعواي  فركانس��ي مخفي 

شد!
حتماً پي��ش آمده كه در مكان��ي آنتن داريد ول��ي اينترنت يا كيفيت 
مكالمه ضعيف است؛ يا نت خانگي شما افتضاح است؛ مشكل كجاست؟ 
آيا طبق گفته وزير ارتباطات، مشكل كمبود فركانس اپراتورهاست!؟ 
طبق بررسي ميداني و نظر اغلب كارشناسان، علل اصلي ضعف اينترنت/

مكالمه از اين قرار است: جانمايي بد دكل هاي اجاره اي، ارتباط راديويي 
برخي دكل ها با مركز، ناتواني س��وييچ در تأمين پهناي باند مناسب، 

ضعف شبكه اينترنت خانگي، فراگير نشدن واي فاي عمومي. 
اپراتورها به خاطر سرعت و رزومه پوشش دهي، برخي دكل ها را درمكان 
كرايه اي نصب كرده اند و هراز چندگاهي مجبورند دكل را جابه جا كنند. 
اين دكل ها به جاي فيبر با راديو به مركز مرتبط شده اند و سرعت پايين 
مي آيد. همچنين به خاطر كرايه پرسود مكان دكل، بعضاً درجايي غير از 
مكان يابي اصلي نصب مي شوند. ولي مكان هاي ديگر چرا مشكل دارند؟ 
آيا مش��كل كمبود فركانس است؟ نحوه اس��تفاده و طيف تخصيصي 

اپراتورها را بررسي مي كنيم. 
فركانس ها برمبناي ساختار سلولي طوري توزيع جغرافيايي مي شوند 
كه بين فركانس هاي مشابه فاصله باشد. با اين روش مي توان جغرافياي 
بسيار وسيعي را پوشش داد؛ يعني اگر فركانسي در محدوده اي استفاده 
شده، همان فركانس مي تواند در فاصله اي منطقي)دو دكل يا بيشتر( 
هزاران بار استفاده شود؛ بدون تداخل يا ضعيف شدن! طيف فركانسي 
اختصاص داده شده در باندهاي ۹۰۰,۱۸۰۰,2۱۰۰و2۶۰۰ اپراتورها 

به شرح زير است:
همراه اول و ايرانسل هركدام حدود ۶۰MHz؛ رايتل3۸MHz؛ استفاده 
نشده۱2۸MHz )يعني هنوز ظرفيت فعاليت حداقل ۴اپراتور جديد 
داريم!(. به عبارتي با اينكه اپراتورها اتوبان شش بانده خالي دارند ولي 

باز اينترنت افتضاح است؛ چرا!؟
وقتي فركانس فراوان است و روش توزيع س��لولي نيز مشكل تداخل 
و كمب��ود را حل كرده، ظرفيت دكل هاي فعلي نيز با داش��تن ش��ش 
 2G900, 2G1800, 3G1800,3G2100, 4G1800, ( تكنولوژي
4G2600( تكميل است، مش��كل اين بار از ظرفيت سوييچ با توانايي 
ترافيك كم اس��ت. به زبان ساده وقتي گوش��ي در مكان هايي نمايش 
آنتن 4G دارد ولي نت ضعيف اس��ت، يعني فركانس هست ولي داده 
به سختي از مركز به آنتن و شما مي رس��د. به عبارتي داده ها در اتوبانِ 
فيبر و آنتن سرعت دارند ولي گرفتار كانال تنگ سوييچ مابين شده و 
مجبورند نوبتي از س��وييچ بگذرند. حال جناب وزير و شبكه رسانه اي 
ايشان بگويند آيا واقعاً كمبود فركانس داريم يا ضعف مديريت و ضعف 
مفرط شبكه انتقال؟ آقاي جهرمي درباره اينكه چرا بايد اينترنت ارزان 
خانگي در رتبه افتضاح جهاني باش��د نظري ندارند؟ نظرش��ان درباره 
استفاده اجباري مردم از اينترنت گران اپراتورهاي غيرشفاف و هزينه 

بيشتر براي اينترنت بي كيفيت چيست؟ اينها  حق الناس نيست!؟
چه مي شود اگر وزير و رس��انه هايش به جاي دعواي رسانه اي كه فقط 
به نفع اپراتورهاست، از اپراتورها بخواهند درآمد هنگفتي را كه ازشرايط 
كرونا داشته اند، ش��فاف و براي ترميم زيرساخت ها، اصلاح دكل هاي 
كرايه اي، نصب واي فاي عمومي و برگرداندن خس��ارات ناشي از اين 

قصورها به مردم اقدام كنند؟ و اما راه حل:
۱- حل معض��ل نت ارزان خانگي ب��راي حذف فش��ار ازجيب مردم و 

شبكه موبايل
2- اصلاح مكان يابي ها

3- نصب تجهيزات انتقال نوين در س��ايت ها و كم ك��ردن بار ترافيك 
سوييچ تا مركز

۴- نصب گسترده واي فاي عمومي در مكان هاي شلوغ
آقاي جهرمي بسم ا... اگر مرد كاريد!

-----------------------------------------------------
 رس�ول ش�كري نيا تويي�ت زد: تلويزيون خاكري��ز محتوايي و 
پرمخاطب ترين رسانه فراگير است. پروژه رقيب سازي براي تلويزيون 
با استفاده از فضاي مجازي مدت هاست با سرمايه گذاري مالي و فكري 
داخلي و خارجي در حال انجام است؟!  صداوس��يما با تبليغ VOD ها 
عامل ريزش مخاطب خود مي ش��ود؟! تسليم خواس��ته هاي بي پايان 

آنان نبايد شد!
-----------------------------------------------------

 محمد ميرزايي با انتش�ار اين عكس نوشت:  بي بي سي: »اين 
تصوير متعلق به تابوت هاي پيش فروش ش��ده در مغازه اي در ش��هر 
نيويورك است«. اين همان امريكايي اس��ت كه در هاليوود به عنوان 

سرزمين فرصت ها براي ما جا انداخته بودند؟!
-----------------------------------------------------

 زهرا هاشمي توييت زد: اينهايي كه از خبر پخش اذان در خارج 
عزا گرفتن، يعني تا حالا تو خارج از كشور صداي بلند ناقوس كليساها 
رو نشنيدن؟ يا صداي عجيب شبات شنبه يهودي ها رو؟! مشكل فقط 

صداي اذانه؟

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 

هيچ گونه توضيح و تفسير. 

بابا جان؛ آب و روغن ماشين را چك مي كني؟
عزيزم؛ صبحانه با نان تازه چيز ديگري است. زحمت خريد آن 

را مي كشي؟
مادر جان؛ تا خواهرت سُفره را مي چيند، تو هم بساط سالاد و 

سبزي را مهيا مي كني؟
كيس�ت كه نداند نطف�ه مس�ئوليت پذيري در دوره كودكي و 

نوجواني، در خانه و خانواده بسته مي شود؟!
بچه هاي نازپرورده كه در خانه پدري دس�ت به س�ياه و سفيد 
نزده اند، بعدها به عناصري تبديل مي شوند كه جامعه بايد بار 

آنها را تحمل كند. 
پس نترسيد و مس�ئوليت بس�پاريد؛ كمر هيچ بچه اي زير بار 

مسئوليت هاي خانه نشكسته است! 

حسین سروقامت
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معافيت سربازي براي خانواده جانباختگان
سانحه سقوط هواپيماي اوكرايني

رئيس س�ازمان وظيفه عموم�ي ناج�ا از معافيت س�ربازي براي 
خانواده جانباختگان سانحه سقوط هواپيماي اوكرايني خبر داد. 
سردار تقي مهري اظهار داشت: از آنجا كه جانباختگان سانحه سقوط 
هواپيماي اوكرايني با تابعيت ايراني در حكم شهيد محسوب شده اند، لذا 
برابر ابلاغيه ستاد كل نيروهاي مسلح خانواده هاي اين عزيزان مي توانند 
از همه امتيازاتي كه براي ش��هدا در قانون خدمت وظيفه عمومي در 

نظرگرفته شده است، بهره مند شوند. 
وي گفت: برابر قانون خدمت وظيفه عمومي همه فرزندان ذكور شهدا از 
خدمت سربازي معاف مي شوند و در صورتي كه شهيد فاقد فرزند ذكور 
باشد به ازاي هر شهيد يك نفر از برادران وي از انجام خدمت سربازي 

معاف مي شود. 

بیژن يانچشمه

زهرا چيذري 
  گزارش  یک


